

Éditorial / Editorial (Autumn / Automne 2016)Vol. 7, No. 2
Autumn / Automne, 2016
1 – 4**Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research**
Revue canadienne de recherche sur les OBSL et l'économie sociale**Editors / Rédacteurs en chef**

Denyse Côté	Université du Québec en Outaouais	Éditrice francophone
J.J. McMurtry	York University	English Language Editor

Book Review Associate Editors / Rédacteurs adjoints de compte-rendu

Marcelo Vieta	University of Toronto	English Book Review
Martine Vezina	HEC Montréal	Compte-rendu francophone

Editorial Board / Comité de rédaction

Marie J. Bouchard	Université du Québec à Montréal
Leslie Brown	Mount Saint Vincent University
Raymond Dart	Trent University
Corinne Gendron	Université du Québec à Montréal
John Loxley	University of Manitoba
Michael Hall	YMCA, Toronto
Margaret Harris	Aston University, UK
Tessa Hebb	Carleton University
Evert Lindquist	University of Victoria
Roger Lohmann	West Virginia University, USA
Judith Madill	University of Ottawa
Agnes Meinhard	Ryerson University
Vic Murray	University of Victoria
Adam Parachin	University of Western Ontario
Susan Philips	Carleton University
Jack Quarter	University of Toronto
Steven Rathgeb Smith	University of Washington, USA
Luc Theriault	University of New Brunswick
Joanne Turbide	HEC Montréal

Former Editors / Anciens rédacteurs

Peter R. Elson (English Language Editor), 2010-2015; Francois Brouard (French Language Editor), 2010-2015; Louise Briand (French Language Book Review Editor), 2011-2015; J.J. McMurtry (English Language Book Review Editor), 2010-2013

Managing Editor / Directrice de la rédaction

Marilyn Bittman, CISP Press, Simon Fraser University

Detailed instructions for contributors and submission guidelines available at www.ANSERJ.ca. Comments or queries should be submitted to managing_editor@anserj.ca.



To be notified about new ANSERJ articles, [subscribe here](#) . / Afin d'être avisé des nouveaux articles dans ANSERJ, [s'inscrire ici](#) . 1

Table of Contents / Table des matières

Editorial

Denyse Côté & J.J. McMurtry 3 – 4

Articles

Questioning Neoendogeneity: Cases of Community Economic Development Practice from Atlantic Canada

Tamara Antonia Krawchenko 5 – 18

Concilier emploi et soins à un proche au Canada : quel soutien des acteurs communautaires?

Sarah Noguez & Diane-Gabrielle Tremblay 19 – 39

Is There a Credit Union Difference? Comparing Canadian Credit Union and Bank Branch Locations

John Maiorano, Laurie Mook, & Jack Quarter 40 – 56

Book Reviews / Compte-rendus

Government-Nonprofit Relations in Times of Recession.

Edited by Rachel LaForest.
Reviewed by Ashley Rostamian 57 – 59

Sustainable [R]evolution: Permaculture in Ecovillages, Urban Farms, and Communities Worldwide.

By Juliana Birnbaum & Louis Fox.
Reviewed by Karen Schmidt 60 – 62



Canadian Journal of Nonprofit and Social Economy Research
Revue canadienne de recherche sur les OBSL et l'économie social

Vol. 7, No. 2
Autumn / Automne, 2016
pp. 3 – 4

EDITORIAL / ÉDITORIAL

Denyse Côté

Université du Québec en Outaouais, Gatineau, Québec

J.J. McMurtry

York University, Toronto, Ontario

As the winter unfolds over the next few months, the editorial team of ANSER-J is pleased to present this 2nd issue of its 7th volume. The current issue offers analysis on various topics of potential interest to a wide range of researchers, students, and community members: community support for carers in the labour market in Quebec, community economic development in the Atlantic provinces, strategies for locating credit unions, relationships between governments and the nonprofit sector, and permaculture in communities, urban villages, and ecovillages.

We would remind our readers that we always welcome articles, in French and English, on our preferred themes: the third sector, the social economy, nonprofits and charities, collective enterprises, social and cooperative movements, and community organizations. We encourage in particular the submission in French of reviews, analytical texts on current practices, and research articles from any geographical source, in order that we may enrich the French-language content of the Journal.

We are also considering the possibility as editors of publishing thematic issues coordinated by guest editors. The purpose of doing so would be to create a space for cross-cultural exchanges (between

Au moment où l'hiver s'installe pour les quelques mois à venir, l'équipe éditoriale de la Revue est heureuse de vous présenter ce 2^{ème} numéro de son 7^{ème} volume. Celui-ci vous offre des analyses sur divers thèmes d'actualité : le soutien communautaire aux proches aidants insérés sur le marché du travail au Québec, le développement économique communautaire dans les provinces de l'Atlantique, les stratégies de localisation des coopératives de crédit, les rapports entre gouvernement et secteur sans but lucratif, la permaculture des communautés, villages urbains et éco-villages.

Rappelons que nous accueillons toujours des articles, en français et en anglais, portant sur nos thèmes de prédilection : le tiers secteur, les entreprises collectives, les mouvements sociaux et coopératif, les organismes communautaires. Nous encourageons en particulier la soumission de recensions, de textes d'analyse sur les pratiques ou d'articles de recherche, de toute provenance, ceci afin d'enrichir le contenu francophone de la Revue. Avis aux intéressés!

Nous envisageons aussi la possibilité de publier des numéros thématiques coordonnés par des éditeurs ou éditrices invités. Il s'agira de présenter des regards croisés permettant de déverrouiller les discours parfois



Éditorial / Editorial (Autumn / Automne 2016)

Francophones and Anglophones certainly, but also between other cultures, identities, and regions) focusing on issues of importance and opening these issues up for discussion and debate. We always encourage pieces of a critical character, but these thematic issues would feature a critical engagement of a type that would, we hope, nourish debates on content, ideas, and methods within our fields.

Happy New Year to you all!

cantonnés dans un des deux champs linguistiques et culturels du Canada et d'ouvrir ainsi la discussion et les débats. Le caractère critique formerait le cœur de ce projet, nourrissant ainsi des débats sur les contenus, les idées et les méthodes.

Bonne et heureuse année à tous et à toutes!